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SAKLISTE 

 
Saker til handsaming på møtet 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

013/2021 21/274 Faste saker  

014/2021 21/268 Bårerom ved Samnangerheimen  

015/2021 21/257 Drøftingssak - Erikajorda bustadområde.  

016/2021 21/247 Gjesteplass i barnehage i annan kommune  

017/2021 21/267 Orientering om barnevernreforma  

018/2021 21/142 Søknad frå Samnanger båtforening om fritak for leige 
av areal - moloen i Steinslandsfjæra 

 

 
 

Oversikt faste saker  

 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte 

 Orienterings-/referatsaker 

 Utvalet sitt kvarter 
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-033 

Arkivsaksnr: 21/274 Løpenr: 21/2759 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 08.04.2021 013/2021 

 
 

Faste saker 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
Oversikt over faste saker:  
Godkjenning av innkalling og sakliste. 
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte. 
Orienteringssaker/referatsaker. 
Utvalet sitt kvarter. 
 
Oversikt over informasjon og referatsaker:  
Informasjon om sametingsvalget 
Årsrapport frå sall- og skjenkekontrollen 2020 
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SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Ingebjørg Vamråk Arkivkode: FA-D43 

Arkivsaksnr: 21/268 Løpenr: 21/2714 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 08.04.2021 014/2021 

Kommunestyret   

 
 

Bårerom ved Samnangerheimen 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Bårerom på Samnangerheimen blei ikkje prioritert ved bygginga av sjukeheimen, og ein har ikkje rom 
som kan nyttast til dette innanfor eksisterande bygningsmasse. Eventuelle problemstillingar knytt til 
emnet «bårerom» bør handterast gjennom direkte dialog mellom gravferdsbyråa og 
Samnangerheimen.  
 
Dokument som er vedlagt: 
21_03 Brev kommunen om bårerom på Samnangerheimen (L)(336617) 
Bårerom på Samnangerheimen (L)(336665) 
 
Kva saka gjeld 
Kommunen har motteke ein førespurnad frå Kyrkjestyret. Frå førespurnaden blir hitsett:  
 
«Kyrkjestyret vil be kommunen og Samnangeheimen å vurdera om det er mogeleg å stilla eit rom til 
disposisjon som «bårerom». Ein er avhengig av å kunna koma til rommet med sengeheis frå 
avdelingane, sidan den døde då må verta kjørd i senga si til dette rommet for å verta lagd i kiste der. 
Rommet bør ha ein storleik som gjev god plass til både seng og kiste. Det bør vera enkel tilgang til 
parkeringsplass. Rommet kan gjerne liggja i underetasjen eller annan stad der det er råd å halda det 
kjøleg, slik at kista kan stå der til evt. syning/ båreandakt skal haldast anten på dette rommet eller i 
storstova. Rommet bør vera livsyns-nøytralt, men ha ei utforming som gjev kjensle av at det er ein 
verdig stad å setja ei båre. Det er ingen ting i vegen for å nytta rommet til møterom eller andre ting 
resten av året.» 
 
 
Vurderingar og konsekvensar 
Samnangerheimen opplever ingen utfordringar kring denne problemstillinga, og har ikkje motteke 
direkte meldingar om emnet. Ved planlegging og bygging av ny sjukeheim blei kjølerom vurdert, men 
då det er bårerom i kyrkja og kommunen er relativ liten, blei ikkje dette prioritert.  
 
Enkelte pasientar som dør på sjukeheimen ynskjer båreandakt, men me ser at færre og færre ynskjer 
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dette. Sjukeheimen tilbyr båreandakt i storstova, men ikkje alle ynskjer det. Ved båreandakt ynskjer 
ofte pårørande å ha seremonien på pasienten sitt rom, då dette blir meir personleg. Sjukeheimen 
prøver å ta omsyn til dei pårørande i denne tida.   
 
Det er viktig å hugse på at Samnangerheimen er pasientane sin heim. Dei som bur der har sine 
private møblar med, som til dømes ein stol eller to, eit skatoll og ein TV, og dessutan seng og 
nattbord. Møblane er på romma deira.   
 
Pasientromma er store og alle har einerom, så det er vanskeleg å sjå problemet med plass. Men 
dersom byråa kjenner på at det er liten plass og det skaper problem for å utføra jobben, må dei ta 
kontakt med tilsette i avdelinga. Problemet kan gjerne løysast med noko så enkelt som å flytte ut ein 
stol eller to, slik at arbeidsmiljøet blir betre for dei.  
 
Om sommaren kan varme potensielt vere ei utfordring. Men då byråa har henta avdøde innan eit 
døgn, har det har ikkje bydd på nemneverdige problem. Der blir dessutan nytta kjølevifter og 
liknande, dersom temperaturen er høg.  
 
Så langt har ikkje pasientane/avdøde blitt frakta til bårerommet og deretter tilbake til 
Samnangerheimen for båreandakt, og Samnangerheimen har så langt heller ikkje hatt utfordringar 
med båreandakt eit døgn etter dødsfall. Påstanden om at ein må gå gjennom daglegstove er nok 
ikkje heilt rett, men nokre gonger må ein gå forbi daglegstova. Eventuelle pasientar som har behov 
for det, blir då skjerma.  
 
Samnangerheimen har per i dag ikkje rom disponibelt til å gjera om til bårerom. Samnangerheimen 
stiller seg positiv til ein dialog med gravferdsbyråa om problemstillinga, og meiner den kan løysast 
innanfor eksisterande bygningsmasse. Byrå blir oppmoda om å ta kontakt med Samnangerheimen.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Hilde-Lill Våge Arkivkode: GBNR-18/230 

Arkivsaksnr: 21/257 Løpenr: 21/2606 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 08.04.2021 015/2021 

Kommunestyret   

 
 

Drøftingssak - Erikajorda bustadområde. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan tilråding. 
 
 
Kva saka gjeld: Drøfting av framtidig bruk av Erikajorda. 
 
Bakgrunn for saka: Arild Røen (H) hadde følgjande grunngjeve spørsmål om Erikajorda til 
kommunestyremøtet 25.02.2021:  
«Samnanger kommunehar i dag svært få (ingen?) område som er tilrettelagt for bustadområde. 
Fleire område er definert til dette i arealplanen, men i/på desse er det ikkje (?) starta opp arbeid med 
reguleringsplanar.  
Samnanger kommune eig Erikajorda (Gnr/Bnr 18/230 ?). Eigedomen består av innmark (som snart er 
grodd til med skog og kratt) og utmark som er svært brattlendt. Nedre delen (mellom Bygdavegen og 
Vetlebekken) vert brukt som tilleggsjord (grasproduksjon). Eigedomen grensar opp til kommunal veg 
(Bygdavegen) og ligg innanfor gangavstand til Bjørkheim (700-1200 m). Deler av eigedomen (nordre 
og vestre del) ser ut å kunne høva godt som bustadområde.  
 
Spørsmål :  

1. Tenkjer Samnanger kommune å regulera eigedomen sjølv for så og utvikla denne til bustad 
? 

2. Er det aktuelt å leggja heile eigedomen ut for sal til private som kan regulera og utvikla 
området til boligformål ?» 

 
Svar på grunngjeve spørsmål frå ordførar Knut Harald Frøland (BI) i kommunestyret 25.02.2021: 
«Sak om Erikajorda vert sett på saklista til neste formannskapsmøte» 
 
Fakta: I kommunen sin arealplan er det sett av areal i tråd med ønska befolkningsvekst, pluss litt 
ekstra for fleksibilitet. Mesteparten av områda er det private grunneigarar som eig. På Lønnebakken 
er det igjen 3 tomtar som er realistisk å bygge på og få selt. I Rolvsvåg er det fleire tomtar men svært 
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liten interesse for kjøp av desse. Sjå kommunekart i linken for bustadområde: 
https://kommunekart.com/ 
 
Nedanfor visast området for Erikajorda. Samnanger kommune kjøpte Gbnr 18/230 i 2013.  
 

 
 
Planstatus: 
Delar av Erikajorda har i kommunen sin arealplan planstatus som bustadføremål. Hovudregelen er at 
det skal lagast ein reguleringsplan dersom det skal skje bygging av bustader der. Omregulering til 
anna føremål bør gjerast gjennom revisjon av arealplanen. Det er tidlegare utarbeidd ein 
landskapsplan for området, i og med området har registrerte landskapsverdiar. Dette bør verte teke 
omsyn til i ei eventuell utvikling av området. Ei utbygging vil føre til ei del rekkjefølgjekrav for veg, 
vatn og avløp. Kommunestyret har ikkje vedteke å regulere Erikajorda, eller finansiert eit slikt 
prosjekt. Spørsmålet om regulering og mandat til å starte regulering ligg i økonomiplanen for 2022 og 
planstrategien.  
  
Status Veg vatn og avløp:  
Det ligg ikkje offentleg infrastruktur for vatn og avløp fram til området/Erikajorda, dvs. frå krysset 
med ungdomshuset. Nytt VA-anlegg må og planleggast og prosjekterast i samband med 
reguleringsarbeidet. Det vert då eit krav å utbetre vegen. Bygdavegen frå krysset på fv 49 til Nordvik 
og innover til Skintveit er smal og svært dårleg. Fleire bustader vil gje auka trafikk, og ein må pårekna 
ei vegutbetring i tråd med dagens standard og trafikktryggleik. Dette er skuleveg for ein del barn og 
unge heilt frå Skintveit.  
 
Ein reguleringsplan vil avklara korleis området kan verte utbygt og kor store investeringane som 
dette kan medføre.   
 
Vurderingar og konsekvensar:  
I 2020/2021 har det vore planlagt å ha felles møte med både grunneigarar og utbyggjarar for 
utvikling av nye bustadområde. To gongar har vi måtte utsette desse møta av smittevernomsyn.   
 
Rådmannen har vurdert ei utbygging og regulering av Erikajorda opp mot andre aktuelle 
bustadområde i kommuneplanen. For ein utbyggjar er kostnad med utbygginga og populariteten av 
området eller interessa for kjøp av bustad viktigaste. Utbyggjarar har tidlegare gjeve signal om at 
utvikling av Erikajorda kan gje for høg pris på bustadane, og at det er knytt noko usikkerheit omkring 
forventa attraktivitet og sal. 
 

https://kommunekart.com/
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Slik rådmannen ser det, er det andre bustadområde i kommunen som har meir attraktive tomtar, og 
som det ermeir samfunnsnyttig for kommunen å investera i infrastruktur til. Rådmannen tilrår elles 
at kommunen ikkje står som utbyggar sjølv, men går saman med utbyggjarar og grunneigarar om 
utvikling av framtidige bustadområde. For distriktskommunar har slike spleiselag vist seg å vera ein 
god måte å få både utbyggjarar å ta risikoen og å tørre å satse på å sal av husvære.  
 
I samband med revisjon av områdeplanen på Bjørkheim vert avkøyringa til Bjelkavika regulert. 
Bjelkavik-området er difor eitt av bustadområda vi ser har ei rekkje gode kvalitetar med omsyn til 
nærleik til skule (gåavstand), barnehage og Bjørkheim sentrum, samt utsikt til sjø. Det er krav om 
eigen reguleringsplan for bustadområdet for ein utbyggjar/grunneigarar. Kommunen sitt bidrag kan 
vera ta stilling til eventuelle kostnader med å legge til rette/spleiselag på utbygging av veg, vatn og 
avløp (VVA).  
 
Dersom kommunen skal gå vidare med sjølv å regulera Erikajorda må rådmannen få mandat til å 
starta opp arbeidet og finansiera det. Eit slikt arbeid må settast ut til eksterne. Det føreset òg at det 
vert oppretta eit VVA-prosjekt som må finansierast i budsjett og økonomiplan.  
 
Dersom det vert sal av Erikajorda må kommunen ta stilling til kor stor andel av VVA som skal verte 
lagt til utbyggjar i ei utbyggingsavtale ev spleiselag. Sistnemnde gjeld òg for utbygging av Bjelkavika.  
 
Spørsmåla kommunestyret skal ta stilling til for Erikajorda er:  

1. Tenkjer Samnanger kommune å regulera eigedomen sjølv for så og utvikla denne til bustad 
? 

2. Er det aktuelt å leggja heile eigedomen ut for sal til private som kan regulera og utvikla 
området til boligformål ? 
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Bodil Helliesen Øpstebø Arkivkode: FA-A1 

Arkivsaksnr: 21/247 Løpenr: 21/2592 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 08.04.2021 016/2021 

 
 

Gjesteplass i barnehage i annan kommune 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Samnanger kommune skal som hovudregel ikkje nytte barnehagar i nabokommunar når det er ledig 
plass i Samnanger sine kommunale barnehagar. Rådmannen kan i særskilte høve gjere unntak frå 
hovudregelen.  
 

Dokument som ikkje er vedlagt: 

Barnehagelova  

§16 Rett til plass i barnehage 

Barn som fyller ett år senest innen utgangen av august det året det søkes om barnehageplass, har etter 
søknad rett til å få plass i barnehage fra august i samsvar med denne loven med forskrifter. Barn som 
fyller ett år i september, oktober eller november det året det søkes om barnehageplass, har etter søknad 
rett til å få plass i barnehage innen utgangen av den måneden barnet fyller ett år i samsvar med denne 
loven med forskrifter. Barnet har rett til plass i barnehage i den kommunen der det er bosatt. 
Søknadsfrist til opptaket fastsettes av kommunen. 

 

Forskrift om tildeling av tilskot til private barnehagar  

§ 15 Refusjon for barn fra andre kommuner 

Kommuner som har private barnehager med barn som er folkeregistrert i en annen kommune, har rett til 
refusjon for barnehageplassen fra kommunen der barnet er folkeregistrert. 

Kommunen skal bruke satser for drift og kapital fastsatt av departementet i beregningen av 
refusjonskravet, og gjøre fratrekk etter § 11 første ledd 

https://lovdata.no/forskrift/2015-10-09-1166/%C2%A711


Side 10 av 18 

 

Kva saka gjeld: 
Frå tid til annan får ein søknad der foreldre søkjer om plass i kommunal barnehage i nabokommune 
og ber kommunen om å dekke utgiftene, samstundes som Samnanger kommune har ledige plassar i 
eigne barnehagar.   
 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Rådgjevar oppvekst har vore i kontakt med omliggjande kommunar og spurt om bruk av kommunale 
barnehagar i nabokommunar. Dei som har svart, opplyser at kommunen nyttar dette i liten grad, 
men ved heilt spesielle høve som til dømes farleg og lang reiseveg eller mangel på plass i eigne 
barnehagar, kan det verte nytta. Til dømes kjøper Vaksdal kommune plassar i Modalen for einskilde 
barn, grunna lang veg. 
 
Ein barnehageplass i privat barnehage i eit år kostar kommunen  

·  for små barn 1-3 år, om lag kr 140 000,-  
·  for store barn (født etter juli) 3-6, om lag kr 70 000,- 
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Ingebjørg Vamråk Arkivkode: FA-F47 

Arkivsaksnr: 21/267 Løpenr: 21/2710 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 08.04.2021 017/2021 

Kommunestyret   

 
 

Orientering om barnevernreforma 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Informasjonen blir teken til orientering.  
 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Prop. 73 L (2016–2017) Endringer i barnevernloven (barnevernsreform)  

Innstillingen Innst. 354 L (2016–2017)  

https://bufdir.no/Barnevern/reform/om_reformen/ 

 
Kva saka gjeld 
Det vil bli gjort omfattande endringar innan kommunalt barnevern, gjennom det som blir omtala som 
ei barnevernsreform. Endringane trer i kraft frå 1.1.2022.  

 
Barnevernsreforma skal gi meir ansvar til kommunane på barnevernsområdet, og styrke kommunane 
sitt førebyggande arbeid og tidleg innsats. Reforma regulerer først og fremst barnevernet. Måla i 
reforma vert likevel berre nådd gjennom endringar i heile kommunen, og særleg i oppvekstsektoren. 
Samla sett er Barnevernsreforma difor i realiteten ein oppvekstreform, der kommunane legg til rette 
for tverrfagleg samhandling mellom ulike kommunale tenester og nivå.  

Formålet med nærverande sak er kun å gje ei kort orientering om status for oppretting av 
barnevernet i Samnanger, samt å gje ein kort oversikt over endringane som følgjer med 
barnevernsreforma.  

 
Vurderingar og konsekvensar 
Målet er at fleire utsette barn og familiar får den hjelpa dei treng på eit tidleg tidspunkt. Målretta, 
førebyggande tiltak og tidleg innsats frå alle tenester med ansvar for barn i kommunen, vil ha stor 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-73-l-20162017/id2546056/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-73-l-20162017/id2546056/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-73-l-20162017/id2546056/
https://bufdir.no/Barnevern/reform/om_reformen/


Side 12 av 18 

 

betydning for at reforma skal bli vellukka. Ein god forankring av reforma både i den politiske og 
administrative leiinga av kommunen er sentralt. 

Mål med reforma 

· Kommunane skal styrke arbeidet med tidleg innsats og førebygging 
· Hjelpa skal bli betre tilpassa barn og familiars behov 
· Rettstryggleiken til barn og familiar skal bli godt ivaretatt 
· Ressursbruken og oppgåveløysinga i barnevernet skal bli meir effektiv 

 

Samnanger kommune har rigga seg godt for endringa som kjem gjennom barnevernsreforma, 
gjennom oppretting av eining for livsmeistring, der barnevern, PPT og NAV inngår. Eininga er 
samlokalisert med ulike andre relevante ressursar, som til dømes sektorleiar oppvekst og 
kommunepsykolog, samt at det vil bli innlemma gjestekontor slik at det er enkelt å ta imot besøk frå 
andre relevante instansar, både sporadisk og meir planmessig.  

Det vil bli lagt opp til tett samarbeid mellom dei relevante instansar, sektorar og einingar. Tal tilsette i 
barnevernet er auka frå 2,6 til 2,8, på grunn av auken i arbeid som følgje av reforma. Om ein 
inkluderer 20 % einingsleiarfunksjon, som er lagd til barnevernleiar, vil tal tilsette i barnevernet 
utgjere 3 heile stillingar. Barnevernleiar er allereie tilsett, medan dei to andre stillingane blei lyste ut 
for få dagar sidan.  

Ei av endringane som kjem med reforma, er at det er vedteke å innføre krav om årleg rapportering 
om barnevernet til kommunestyret. Formålet er at den politiske leiinga skal få god kunnskap om 
tilstanden i eiga barnevernsteneste og kvaliteten i arbeidet som blir gjort.   

Nedanfor følgjer informasjon Bufdir har utarbeidd om reforma. Informasjonen er henta frå Bufdir 
sine nettsider, og blir her gjengjeve ordrett:  

 
«Hvorfor en reform? 
Ansvaret for barnevernet er delt mellom stat og kommune. En rekke utredninger og evalueringer av 
barnevernet har pekt på at dagens ansvarsdeling er en kime til utfordringer, og at enkelte 
beslutninger tas langt fra brukerne. Uklare ansvarsforhold kan føre til uforutsigbarhet i tilbudet og 
samhandlingsutfordringer, noe som først og fremst rammer barna som har behov for hjelp. 

Større kommunalt ansvar for barnevernet 
Barnevernsreformen gir kommunene et større ansvar for barnevernet, både faglig og økonomisk. 
Dette stiller krav til ledelse i barnevernet, til kommunens styring av barnevernet og til det samlede 
familiestøttende arbeidet. 

Større oppmerksomhet rundt forebygging 
Et av målene med reformen er at kommunene skal styrke arbeidet med tidlig innsats og forebygging i 
hele oppvekstsektoren. Tidlig innsats, med tiltak som er godt tilpasset barnas og familienes behov, er 
først og fremst en investering i innbyggernes velferd, men må også ses på som en investering som 
kan spare kommunen for mer inngripende og kostbare tiltak senere. 

Økt faglig og økonomisk ansvar 
Med barnevernsreformen får kommunene økt finansieringsansvar for tiltak i barnevernet som fullt 
økonomisk ansvar for ordinære fosterhjem samt høyere egenandeler for statlige barnevernstiltak. 
Kommunene får også et økt faglig ansvar, blant annet gjennom et helhetlig ansvar for oppfølging og 
veiledning av fosterhjem. Dette skal gi kommunene bedre muligheter og sterkere insentiver til å 
prioritere forebyggende tilbud til barn og familier. 
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Kommunene vil bli kompensert for økt økonomisk ansvar for barnevernet gjennom en økning i 
rammetilskuddet. Kompensasjonen blir fordelt med utgangspunkt i kostnadsnøklene i 
inntektssystemet. De konkrete egenandelene for statlige tiltak vil fastsettes i forbindelse med 
statsbudsjettet for 2022. Nivået på og innrettingen av egenandelene ble drøftet i Prop. 73 L (2016-
2017) Endringer i barnevernsloven (Barnevernsreform) (se side 87, 100 og 120). 

Endringene skal samlet sett gi et bedre barnevern, slik at flest mulig barn kan få tilpasset hjelp 
innenfor de ressursene barnevernet og kommunen til enhver tid disponerer. Endringene vil også gi 
kommunene sterkere insentiver til å jobbe forebyggende. Økt økonomisk ansvar vil bli kompensert 
gjennom en økning i rammetilskuddet. 

Tydelig statlig andrelinjetjeneste 
Barnevernsreformen bygger på at det fortsatt skal være en tydelig statlig andrelinjetjeneste. 
Gjennom oppgaveansvar på spesialisert nivå skal det statlige barnevernet utfylle det kommunale 
nivået i barnevernet. 

 

Kommunene får økt ansvar for fosterhjem 

Bufetats betalingsansvar for ordinære fosterhjem (refusjonsordningen) oppheves 
I dag har Bufetat medfinansieringsansvar for fosterhjem. Kommunen betaler utgifter opp til en 
fastsatt sats, og det fosterhjemmet koster utover denne satsen kan de søke om refusjon for. 
Refusjonsordningen avvikles som følge av reformen, og kommunen får fullt finansieringsansvar for 
ordinære fosterhjem. Kommunene kompenseres gjennom en økning i rammetilskuddet når reformen 
trer i kraft. 

Kommunen får et helhetlig ansvar for oppfølging og veiledning av fosterhjemmet 
Som følge av barnevernsreformen blir omsorgskommunens ansvar for oppfølging av fosterhjemmet 
presisert i loven. Innholdet i oppfølgingsansvaret følger av fosterhjemsforskriften. Fra 2022 vil 
kommunen ha ansvar for all veiledning og oppfølging etter at barnet har flyttet inn i fosterhjemmet. 
Bufetat skal ikke lenger tilby generell veiledning av fosterhjem. Dette ansvaret ivaretas i dag ved at 
Bufetat tilbyr gruppeveiledning til alle fosterhjem det første året etter at barnet har flyttet inn i 
fosterhjemmet. 

Departementet vil revidere fosterhjemsforskriften med sikte på å gi mer utdypende bestemmelser 
om kommunens oppfølgings- og veiledningsansvar for fosterhjem. 

Bufetat skal fortsatt ha ansvar for at fosterhjem får grunnleggende opplæring. 

Lovfestet kommunal plikt til alltid å søke etter fosterhjem i barnets familie og nære nettverk 
Tidligere var dette hjemlet i fosterhjemsforskriften, men er nå flyttet fra forskrift til lov (lovfesting). 
Vurderingen skal kunne dokumenteres. Bufetat skal fortsatt ha ansvar for rekruttering av fosterhjem. 

Barneverntjenesten skal alltid vurdere om noen i barnets familie eller nære nettverk kan velges som 
fosterhjem. Barnevernstjenesten skal ved slike vurderinger legge til rette for bruk av verktøy og 
metoder for nettverksinvolvering, dersom det er hensiktsmessig. Bufetat har bistandsplikt og skal 
bistå kommunene med å skaffe fosterhjem når kommunene har vurdert at det ikke er muligheter til å 
finne fosterhjem i slekt og nettverk. Kommunen skal gi en kort begrunnelse når den ber Bufetat om 
bistand. Bufetat skal da legge kommunens vurdering til grunn. 

Samlet ansvar for valg og godkjenning av fosterhjem i én kommune (omsorgskommunen) 
I dag er det omsorgskommunen (der barnet bor fra før) som har ansvar for valg av fosterhjem, mens 
det er fosterhjemskommunen (det fosterhjemmet ligger) som har ansvaret for godkjenning av 
fosterhjemmet. Ansvaret er derfor ofte delt mellom to kommuner. Som følge av barnevernsreformen 
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skal ansvaret for både valg og godkjenning av fosterhjem samles hos omsorgskommunen. 

 

Statens spesialiserte tilbud blir tydeliggjort i loven 

Bufetat kan i særlige tilfeller tilby plass i spesialiserte fosterhjem 
I dag tilbyr Bufetat statlige familiehjem som et alternativ til institusjon. Som følge av 
barnevernsreformen blir det lovfestet at Bufetat kan tilby fosterhjem til barn med særskilte behov – 
såkalte spesialiserte fosterhjem (familiehjemmene får nå betegnelsen «spesialiserte fosterhjem»). 
Bufetat har ikke plikt til å tilby denne typen fosterhjem. Det innebærer at det er Bufetat som 
bestemmer om et barn skal få et slikt hjem, på bakgrunn av retningslinjer for tilbudet. Spesialiserte 
fosterhjem skal i praksis være aktuelt som alternativ til institusjon. Hensikten med endringen er å 
oppnå et mer forutsigbart tilbud av spesialiserte fosterhjem, som er tilpasset målgruppen. 

Videre blir det lovfestet at Bufetat har ansvar for oppfølging av spesialiserte fosterhjem. 
Barnevernstjenesten har fortsatt ansvaret for oppfølgingen av barnet. Kommunene skal på samme 
måte som i dag betale en egenandel for spesialiserte fosterhjem. 

Bufdir utvikler nye retningslinjer for målgruppe og innhold i det statlige tilbudet av spesialiserte 
fosterhjem. Det nye retningslinjene vil gjelde fra 2022. 

Bufetat kan tilby utredning av sped- og småbarn 
Kommunen har ansvaret for undersøkelse og utredning av omsorgssituasjonen til sped- og småbarn. 
Sentre for foreldre og barn kan i dag bistå kommunene med hjelpetiltak og utredning. Som følge av 
barnevernsreformen blir det lovfestet at Bufetat kan tilby utredninger av omsorgssituasjonen til 
sped- og småbarn. Bufetat kan også i enkelte tilfeller bistå med hjelpetiltak i etterkant av 
utredningen. Bufetats tilbud kan gis i sentre for foreldre og barn eller som et hjemmebasert tilbud 
der barna og familien bor. Målgruppen avgrenses til de mest komplekse sakene der det er stor 
usikkerhet om foreldrene kan gi tilstrekkelig omsorg til barnet. Det spesifiseres at tilbudet gjelder 
gruppen 0-6 år. 

Det er Bufetat som avgjør om det gis et spesialisert tilbud til familier med sped- og småbarn, på 
bakgrunn av retningslinjer for tilbudet. Kommunen skal betale egenandel når Bufetat tilbyr slike 
utredninger. 

Bufetat kan tilby spesialiserte hjelpetiltak der dette kan forhindre plassering utenfor hjemmet 
I dag har Bufetat ingen lovbestemt plikt til å tilby hjelpetiltak for barn som bor hjemme, men tilbyr 
likevel enkelte spesialiserte hjelpetiltak rettet mot barn og unge med atferdsvansker. Bufetats 
oppgaver på dette området følger av tildelingsbrevet til etaten. 

Som følge av barnevernsreformen blir det lovfestet at Bufetat kan tilby spesialiserte hjelpetiltak. 
Lovfestingen innebærer at tiltak kan tilbys når barnet eller ungdommen har en problembelastning 
som kan gi grunnlag for plassering i fosterhjem eller institusjon. Bufetats tilbud skal gjelde tiltak som 
kommunene i liten grad vil kunne tilby for denne målgruppen. Det vil omfatte tiltak som krever store 
opptaksområder for å gi et tilstrekkelig høyt antall saker til at det kan etableres fagmiljøer med 
nødvendig kompetanse. 

Det er Bufetat som avgjør om det gis tilbud om spesialiserte hjelpetiltak, på bakgrunn av 
retningslinjer for tilbudet. Kommunen skal på samme måte som i dag betale en egenandel for 
tiltaket. Slik tilbudet er i dag vil dette dreie seg om hjelpetiltak som MST og FFT, men det statlige 
tilbudet vil avhenge av fagutviklingen på feltet, slik at tiltaksporteføljen kan endre seg over tid. Bufdir 
vil ha en rolle i å holde oversikt over internasjonal forskning og vurdere hvilke spesifikke tiltak som til 
enhver tid bør inngå i det statlige tilbudet av hjemmebaserte tiltak. 
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Endringer i Bufetats tilbud av hjelpetiltak 
Barnevernsreformen bygger på at kommunene etablerer gode hjelpetiltak lokalt, for å styrke sitt 
arbeid med tidlig innsats og forebygging. Det statlige tilbudet av spesialiserte hjelpetiltak skal være et 
supplement til det kommunale hjelpe-tiltaksarbeidet. PMTO er eksempel på et hjelpetiltak som kan 
driftes av kommunene, forutsatt at de har tilgang på nasjonale systemer for opplæring og veiledning. 
Mange kommuner tilbyr PMTO i dag. 

Det følger av barnevernsreformen at Bufetats tilbud av PMTO avvikles i takt med at kommunene 
bygger opp nødvendig kompetanse til å tilby PMTO og tilsvarende hjelpetiltak.» 
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Søknad frå Samnanger båtforening om fritak for leige av areal - moloen i 
Steinslandsfjæra 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune gjev Samnanger båtforeining fritak for leige av moloområdet for 
rekneskapsåret 2021. Fritaket vert dekka med budsjettjustering frå disposisjonsfondet.  
Sidan Samnanger båtforeining har potensiale for å få inn høgare inntekter, vert det ikkje gjeve 
ytterleg fritak for den årlege leigeavgifta.  
 
 
 
Dokument som er vedlagt: 
Leige for areal 
Avtale leige areal moloen Samnnager båtforening 
 
Kva saka gjeld: Samnanger båtforeining søkjer om fritak frå årleg leigesum på pr. i dag kroner 5.000.  
 
Fakta: På heimesida til Samnanger båtforeining er det gjeve følgjande opplysningar (pr.mai.2020); 

·  Medlemskontingent  pr. år: Kr. 200,- 
·  Leie av båtplass frå mai til oktober: Kr. 3.000,- for liten plass og Kr. 4.000,- for stor plass 
·  Årsleie for fast plass, liten: Kr. 2.500,-  
·  Årsleie for fast plass, stor: Kr. 3.000,- 
·  Kjøp av båtplass – liten: Kr. 18.000,- 
·  Kjøp av båtplass – stor: Kr. 24.000,- 
·  Vinterlagring: Kr. 80,- pr fot 
·  Strøm vinter: Kr. 1,50 pr Kw/time 
·  Priser og betaling for bruk av båtslipp. For ikke-medlemmer koster det og sette ut/ta opp 

båt/vannscooter etc. kr. 50,- pr. gang. Er du medlem koster det ikke noe å bruke opptrekket.  

Båtforeininga har 44 eigarar av fast båtplass.  

15 stykkar står på venteliste for å få fast plass, kor 6 av dei og står på venteliste for å leige båtplass. 1 
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står på venteliste for å leige plass. 

Samanliknar vi kontingentane med t.d. Vaksdal båtforeining (VBF)er dei som følgjande: 
 

·  Medlemskap: 400 for Ovanfor nemnde satsar vert gjeldande f.o.m. året  2019. 
·  Medlemskontingent VBF.   (pr. medlem)                         Kr.  400,- 
·  Medlemskontingent KNBF. (pr. medlem med  båtplass)          Kr.  150,- 
·  Forsikring av bryggjeanlegga,  (pr. båtplass)                              Kr.  250,- 
·  Båtplassavgift. Bryggje  1 til  8. (Indre hamn.)                     Kr.  400,-  
·  Båtplassavgift. Bryggje 9 til 14. (Ytre hamn.)  
·  Kr. 100,- pr. ½ m. båtplass bredde. frå                                Kr.  500,-  til Kr.   900,-  
·  Totalt medlemskap + båtplassavgift og forsikring. Frå          Kr.1200,- til Kr. 1700,- 

·  Kjøp av plass < 21 fot: 78.000 kr, 24-25 fot 93.800, < 4,5 meter 164.700 kr. 

(Frå VBF si heimeside, 20219) 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Arealet båtforeininga betalar årleg 5.000 kroner leige for, ligg i Steinslandfjæra. Den årleg leiga har 
vore den same sidan avtalen vart inngått i 1992. Båtlaget på Bjørkheim betalar 10.000 i årleg leige. 

 
 
På årsmøtet i 2020 er det protokollert i referatet at båtforeininga har ein del uteståande 
medlemsavgifter frå 2019, som foreininga no skal få ei betre rutine for å krevje inn. Det er ikkje 
vedlagt rekneskap i søknaden her om fritak. Foreininga auka og opp leiga i 2020. Liten båtplass  vart 
auka frå 2.000 til 2.500 og stor båtplass frå 2.000 til 3.000 kroner i året.   
 
I søknaden vert det vist til store utgifter i samband med vedlikehald. Det er vanleg at dette skal verte 
dekka av avgiftene båtforeininga får inn. Det same gjeld for opprusting av bryggjeanlegga. Det ligg til 
den enkelte båtplasseigar å dekke sin del av kostandane i samsvar med faktiske utgifter.  
Ser vi til andre båtforeiningar ligg både medlemsavgifter og kjøp av båtplass over det som Samnanger 
båtforeining har vedteke. På sikt  bør det vera mogleg for foreininga å få inn meir inntekter. Det bør 
ligge eit potensiale for å auke avgiftene og auke prisen for sal av båtplass, samt få betre rutine for 
innkrevjing av medlemsavgiftene.  
Båtforeininga har og moglegheit for å søkje om tilskot både hos offentlege og hos ulike stiftingar til 
tiltak der dette kjem ålmenta til gode. 
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For å hjelpe båtforeininga på veg til ein betre økonomisk situasjon, tilrår vi at kommunen gjev fritak 
for leige av moloområdet for rekneskapsåret 2021. Fritaket vert dekka med budsjettjustering frå 
disposisjonsfondet. Sidan Samnanger båtforeining har potensiale for å få inn høgare inntekter, vert 
det ikkje gjeve fritak for den årlege leigeavgifta.  
 
 
 
 
 


